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kor még ki is kapcsolt a tanulás. Nem 
voltam eminens, de nem is bukdá-
csoltam, mindössze fél évet húzódtak 
a tanulmányaim. Az is csak azért tör-
tént, mert a pontevedrai kontinensbaj-
nokság miatt nem tudtam levizsgázni. 
Persze mint minden „rendes" diák, 
magam is beleszaladtam néhány utó-
vizsgába. A kollokviumok során 
mindössze egy-két alkalommal be-
szélgettünk a sportról, viszont a tan-
termeken kívül annál gyakrabban gra-
tuláltak az eredményeimhez - árulta 
el a pekingi olimpián újoncként ötö-
dik helyet szerzett kajakos, Sík Már-
ton. 

Montreal olimpiai bajnoka, Csapó 
Gábor 1972-ben, Szegeden kezdte meg 

jogi tanulmányait. - Újpesten vízilab-
dáztam, Pesten mégsem akartak segí-
teni abban, hogy egyetemre járjak. A 
napfény városában viszont nagyon se-
gítőkészek voltak, azt mondták, ha né-
gyest írok a felvételi tárgyakból, akkor 
felvesznek a jogi karra. Négyes-ötösre 
sikerült a vizsgám, be is kerültem. Egy 
pici lakásba költöztünk a feleségem-
mel Tarjánba - szűkös körülményeink 
ellenére nagyon jól éreztük magunkat 
a városban. A SZEOL-ból, a másodosz-
tályból kerültem a válogatottba, ké-
sőbb gólkirály is lettem Szegeden. 
Többnyire csak előnyöm származott 
az egyetemen abból, hogy sportoló va-
gyok, igaz, akadt olyan vizsgám is, 
amiről azért rúgtak ki, mert úgymond 

A szegedi aranytizenegy 
1928 óta több mint harminc olyan sportolót tartanak számon, aki a magyar csapat 
színeiben vett részt a nyári olimpiákon, és valamikor a szegedi felsőoktatásban 
folytatta tanulmányait. Az első Szegeden diplomázott és dobogós helyezést elért 
olimpikon Wanie András volt, aki 1932-ben szerzett bronzérmet Los Angelesben 
a fi*200 méteres gyorsváltó tagjaként. A Tisza-parti város egyetemi oktatói 
azonban már ezt megelőzően is szurkolhattak diákjaiknak: az 1928-as 
amszterdami ötkarikás játékokon Wanie András és Wanie Rezső úszásban, Orbán 
Ferenc pedig magasugrásban versenyzett. A rangos lista 2002-ben egy téli 
olimpikonnal, Lajtos Szandrával egészült ki, aki rövidpályás gyorskorcsolyázásban 
indult Salt Laké Cityben. A Szegeden diplomázott sportolók közül tizenegyen 
térhettek haza aranyéremmel az olimpiai játékokról. 

Nem sokat javult 
az SZTK-s várólista 

ULTRAHANGRA DECEMBER KÖZEPÉN LEHET BEJUTNI 

•4 Folytatás az 1. oldalról 
Emiatt alakult ki, illetve növekszik a 
várólista. A professzor azt javasolja, 
minél több beteg és háziorvos jelezze 
náluk írásban a panaszát - amelyeket 
továbbítanak az OEP-nek. 

A többi, általunk vizsgált szakrende-
lés előjegyzési ideje nagyjából változat-
lan maradt az elmúlt fél évben, javult 
viszont a kardiológiai, és romlott a hasi 
ultrahangra való bejutás lehetősége. 

Nem finanszírozási okai vannak a 
három és fél hónapos várakozásnak 
- tudtuk meg Horváth Istvántól. A kli-
nikai központ ultrahangvizsgálatait 
végző ED Euromedic Diagnostic Kft. or-
vos igazgatója elmondta: a különböző 
orvosi szakmák egyre növekvő szám-
ban igénylik az ultrahangvizsgálatokat, 
gyakran olyankor is, amikor az nem 
feltétlenül szükséges. Emellett a vizitdíj 
eltörlése is jócskán megemelte a páci-
ensek számát, és radiológusból is több-

N E M ÉRTI A Z OEP. Az OEP nem érti, 
miért ilyen hosszú a várólista a sze-
gedi vén/ételnél és laborvizsgálatnál 
- finanszírozási akadálya ugyanis 
állításuk szerint nincs. Az intézmény 
külön kap tvk-t (teljesítményvolu-
men-korlátot) mind a járó-, mind a 
fekvőbeteg-ellátásra. Adataik sze-
rint a szegedi klinikai központ júni-
usban a járóbeteg-tvk-t még csak ki 
sem használta. 

re lenne szükség. Az előbbiek miatt túl-
terhelt a rendszer, javulást belátható 
időn belül nem tudott ígérni az orvos 
igazgató. Hozzátette viszont: a sürgős-
ségi eseteket és a gyerekeket előjegy-
zés nélkül is ellátják. Kérte, hogy aki 
nem kíván élni a kapott időponttal, 
mondja le: ezzel segíthet, mert így 
előbbre kerülhetnek a listán a többiek. 

A GYIMESI UTCAI HÁZAKAT MÁR LEBONTOTTÁK - ITT LESZ A KÖRFORGALOM A SPARHOZ IS Fotó: Schmidt Andrea 

Spar-építkezés: az utat 
csak jövőre csinálják meg 

A Pekingben aranyérmet szerzett J a -
nics Natasára, Vajda Attilára és M o l -
nár Tamásra u g y a n ú g y büszke a s z e -
gedi egyetem, m i n t régi nagy b a j n o -
kaira, Csapó Gáborra vagy Borkai 
Zsoltra. 

HORVÁTH LEVENTE 
Pekingben tovább bővült a Szegedi 
Hidományegyetemen végzett olimpi-
konok sora. A már ötkarikás rutinnal 
rendelkezők - a kétszeres ezüstérmes 
Kovács Iván, valamint az Athénban 
negyedik, idén pedig bronzérmes 
Mincza-Nébald Ildikó vívók; a 
2004-ben harmadik, idén aranyérmes 
kenus, Vajda Attila; illetve háromszo-
ros olimpiai bajnokaink, a pólós Mol-
nár Tamás és Kiss Gergely, valamint a 
kajakos Janics Natasa - mellett az 
olimpiai újonc Sík Márton a kajak né-
gyesek 1000 méteres versenyében állt 
rajthoz. A Démász-Szeged VE kiváló-
sága 2003-ban iratkozott be a Szegedi 
Tudományegyetem Mérnöki Karára, 
ahol idén februárban végzett vállalko-
zó menedzser szakon. 

- Mindig segítőkészek voltak velem 
az egyetemi oktatóim, nyugodtan tud-
tam készülni a világ- és Európa-baj-
nokságokra. A jegyzeteimet gyakran 
magammal vittem a versenyekre, oly-

SÍK MÁRTON KAJAKOS A MÉRNÖKI KARON 

„híres" voltam. Egy év után aztán visz-
szaköltöztünk a fővárosba, az egyete-
met már ott fejeztem be - emlékezett 
vissza a szegedi egyetemi évekre az 
olimpiai bajnok pólós, aki a civil élet-
ben 22 éve dolgozik jogászként. 

Sokan azt gondolják, hogy az él-
sportolóknak nem jut idejük a tanul-
mányokra a kemény edzések mellett. 
A valóság .azonban rácáfol erre, hi-
szen az élsportolók jelentős része fon-
tosnak tartja a diploma megszerzését. 
- A sportkarrierhez elengedhetetlen 
kitartás, koncentráció és munkamorál 
a tanulásban is jól hasznosítható tu-
lajdonságok - vélekedett Badó Attila, 

Fotó: Karnok Csaba 

az SZTE professzora. A rektorhelyettes 
a kollégáival együtt szurkolt a szegedi 
egyetem olimpikonjainak, de sietett 
leszögezni, hogy a vizsgákon számuk-
ra sincs kibúvó. - Az olimpikonoknak 
sincsenek előjogaik az egyetemen, 
legfeljebb az óralátogatás alól kapnak 
felmentést. De ezt is csak külön kére-
lem esetén. A vizsgákon ugyanúgy 
kell megfelelniük, mint bármely más 
hallgatónknak. Molnár Tamást és Kiss 
Gergelyt magam is tanítottam, igaz, 
túl sűrűn nem láttam őket. Nem éltek 
vissza a helyzetükkel, rendes, becsü-
letes fiúknak ismerte őket a tanári kar 
- árulta el Badó Attila. 

nek, a Generál Kereskedelmi Kft.-nek 
az ügyvezető igazgatójától, Fábián At-
tilával azonban tegnap nem sikerült 
beszélnünk. Az igazgató csupán annyit 
írt SMS-ben, hogy külföldön tárgyal. 

Nagy Sándor városfejlesztési alpol-
gármester lapunk érdeklődésére el-
mondta: tudomása szerint jövő tavasz-
szal kezdi el a beruházó a négysávos út 

amivel lehetővé válik, hogy a beruhá-
zó lakásokat és irodaházat is építhet a 
Tisza Park elnevezésű új városrészben. 
Ezzel a terület városon belüli funkciója 
olyan lesz, persze kisebb léptékben 
- hangsúlyozta Nagy Sándor -, mint a 
Váci út Budapesten. A 40-50 ezer négy-
zetméteres bevásárlóközpontban az In-
terspar mellett más multik is helyet bé-

B ú j híd csak2020-ra 
A városfejlesztési alpolgármester kérdésünkre, hallott-e arról a Szegeden terjedő 
szóbeszédről, miszerint a Spar fontolgatja, hogy addig nem indítja el 
a beruházását, amíg nem épül meg a déli Tisza-híd, Nagy Sándor azt felelte, ez 
nem igaz. Hozzátette, természetesen nem örültek annak, hogy nem kezdik el 
ebben az uniós ciklusban a hídépítést. Ismeretes: várhatóan csak a következő 
uniós ciklusban, 2013 és 2020 között kezdik, kezdhetik el a Bécsi és a Temesvári 
körutat összekötő déli Tisza-híd építését. 

és az új bevásárlóközpont építését. Az relnek majd. Hogy milyen cégek, azt 
alpolgármester arról is tájékoztatott, egyelőre nem tudni - ezt is szerettük 
hogy az önkormányzat a Spar kérésére volna megkérdezni Fábián Attilától, 
és a területi főépítész ajánlásával mó- J S W ^ f O T Ó K M H H M H H 
dosítja a terület szabályozási tervét, E j " " h n m n n * m i H H H H B 

A KITARTÁS, A KONCENTRÁCIÓ A TANULÁSHOZ IS SZÜKSÉGES 

Olimpikonok az egyetemen 

<4 Folytatás a z 1. oldalról 
A 750 méter hosszú, 40 méter széles, 
négysávos út építését azonban csak 
úgy lehet megoldani, ha lebontanak 
hat ingatlant a Gyimesi utcában, és át-
vágják a töltést. Utóbbi miatt előrébb, 
vagyis Makó felé kell áthelyezni az új-
szegedi vasútállomást. A töltésátvágás 
tervét két év után hagyta jóvá a MAV és 
a magyar állam. Ennek és az útépítés-
nek milliárdos költségeit a Spar állja. A 
kész út a város tulajdonába kerül. 

A bontásra ítélt Gyimesi utcai ingat-
lanokat már hónapokkal ezelőtt el-
hagyták a tulajdonosok. Utolsóként 
annak a hatlakásos társasháznak a la-
kói költöztek ki az év elején, akiknek 
- hosszú huzavona után - lakásméret-
től függetlenül, egységesen 28 millió 
forintot fizetett a Spar. 

Jóllehet a házakat már ledózerolták 
a Gyimesi utcában, még nem kezdő-
dött meg az útépítés, és a volt kender-
gyárnál sem dolgoznak. A miértre sze-
rettünk volna választ kapni a multicég 
ingatlanberuházással foglalkozó cégé-


